



南京审计大学 经济学院
NANJING AUDIT UNIVERSITY School of Economics

[首页](#) [学院概况](#) [党群工作](#) [师资队伍](#) [学科建设](#) [人才培养](#) [招生就业](#) [对外合作](#) [院务信息](#) [校友会](#)

您的位置：[首页](#) [师资队伍](#) [经济学](#)

孙国锋 Sun Guofeng

发布日期：2019-04-16 浏览次数：5707



孙国峰

南京审计大学经济学院

政治面貌：中共党员

最后学位：南京农业大学 管理学博士

岗位职称：教授 硕导

研究方向：产业经济理论与政策

教学课程：微观经济学、宏观经济学、产业经济学

办公室：大活202

电话：025-58318188

E-mail:sgfeng@nau.edu.cn

通讯地址：南京市浦口区雨山西路86号

邮编：211815

学习简历

1988.09-1992.07 吉林农业大学农业经济系农业经济管理专业经济学学士

1995.09-1998.06 吉林农业大学经管学院农业经济管理专业经济学硕士

2000.09-2003.06 南京农业大学经贸学院农业经济管理专业管理学博士

工作经历

1992.06 - 1993. 12 吉林农业科技学院管理系办公室秘书教师

1994.01 - 1998.06 吉林农业科技学院教务处教学质量科科员教师

1998.07 - 2000.09 吉林农业科技学院管理系教研室主任教师

2003.06 - 2005.03 南京审计学院管理系教师

2005.03 - 2006.07 南京审计学院商学院经济系教师

2006.07 - 2008.11 南京审计学院经济学院经济系副主任

2008.11 - 2009.11 南京审计学院经济学院院长助理兼经济系主任

2009.11 - 2011.08 南京审计学院经济学院副院长

2009.10 - 2010.11 江苏省南京市浦口区财政局副局长（挂职）

2011.08 - 2013.05 南京审计学院教务处副处长

2013.05 - 2014.03 南京审计学院教务处副处长兼教师发展与教学评估办公室副主任

2014.03 - 2015.03 南京审计学院教务委员会副主任

2015.03 – 2018.01南京审计大学经济与贸易学院党总支书记

2018.01-现在 南京审计大学学务委员会（学生工作处）主任、党委学生工作部部长

主持及参与课题

1. “文化+”时代江苏文化产业融合发展研究，江苏省哲学社会科学重点项目，项目批准号：17EYA002，1/5
2. 学术型硕士研究生导师组建设：理论、问题与对策，江苏省学位委员会办公室，项目批准号：JGLX17-058，1/4
3. 新时代背景下审计人才核心素养指标体系建构与培育研究，江苏省高校人文社会科学，项目批准号：2017SJB0347，2/4
4. 江苏战略性新兴产业人才的就业效应研究—基于不同层次人才异质性分解的视角，江苏省哲学社会科学联合会重点项目，项目批准号：15SRA-8，3/6
5. 长三角地区产业专业化、劳动力转移与新型城镇化，江苏省高校人文社会科学研究项目，项目批准号：2015SJB191，2/5
6. 整体就读经验视域下书院—学院“双院制”育人模式的实践探索与理论建构，教育部人文社科研究项目，项目

批准号：16YJC880044， 4/8

7. 精准就业服务视域下大学生“慢就业”现象及解决路径探讨，江苏省哲学社会科学联合会研究项目，项目批准号：2019SJA0352， 2/4

8. 产业区域转移的生态文明：准则、机制与模式研究，国家社科基金重点项目，项目批准号：13AJL012， 3/7

9. 区域产业专业化对城镇化的影响机制研究，国家社科基金项目， 2/5

10. 中国生鲜农产品地理集聚研究：时空特征、形成机制及效应，教育部人文社科基金项目，项目批准号：14YJC790088， 2/5

11. 江苏省特种水产养殖品产地集中地形成及其经济效应的实证研究，江苏省哲学社会科学联合会项目，项目批准号：2020120136， 3/11

发表论文

1. 孙国锋唐丹丹，文化科技融合、空间关联与文化产业结构升级，《南京审计大学学报》，2019年第5期
2. 孙国锋王渊，产业集聚对文化产业发展的影响研究，《贵州商学院学报》，2019年第4期
3. 孙国锋唐丹丹，文化、科技、金融产业间耦合协调发展研究，《科技和产业》，2019年第9期
4. 吕超孙国锋，中国马铃薯生产区域布局的时空特征与驱动机制研究，《中国农业资源与区划》，2019年第9期

5. 孙国锋赵敏等, 地方政府干预对产能过剩的空间外溢效应研究, 《审计与经济研究》, 2018年第6期
6. 孙国锋赵敏, 外资企业进入、政府补贴与产能过剩, 《长春理工大学学报》, 2018年第1期
7. 孙国锋王渊, 卢布汇率变动对俄罗斯通货膨胀的影响, 《欧亚经济》, 2018年第2期
8. 孙国锋赵敏, 外资进入、国有企业股份制改革与工业企业产能过剩, 《中国市场》, 2017年12期
9. 孙国锋张婵, 财政分权、地方政府竞争与生态效率——基于空间SDM模型的实证研究, 《产业经济评论(山东大学)》2017年第6期
10. 吕超孙国锋, 我国淡水养殖业生产布局的时空特征及变化趋势, 《江苏农业科学》, 2017年第12期
11. 孙国锋张婵姚德文, 大中型高技术企业创新效率测度与分解——基于DEA模型的实证分析, 《审计与经济研究》, 2016年第3期
12. 姚德文孙国锋, 产业专业化对城镇化的影响——基于长三角地区1986-2012年的面板数据分析, 《山西财经大学学报》, 2016年第2期
13. 孙国锋许成安樊士德, 基于比较视角的现代书院教育模式创新研究, 《南京审计学院学报》, 2015年第1期
14. 孙国锋, 基于短边规则的房地产市场非均衡研究, 《经济学动态》, 2010年第5期
15. 孙国锋王家新, 消费、投资、净出口与经济增长——基于江苏省数据的实证分析, 《财贸经济》, 2008年第12期
16. 孙国锋高艳春, 基于不同宏观消费环境中的中国城镇居民消费函数, 《经济学动态》, 2006年第9期

17. 孙国锋王洪亮, 财政支持新农村建设路径与政策, 《经济问题》, 2008年第2期
18. 孙国锋, 产业集群效应的辩证思考, 《中国流通经济》, 2008年第6期
19. 王洪亮孙国锋, 关于农民收入收敛性的实证分析——基于Panel Data的经验研究, 《经济问题》, 2007年第8期
20. 孙国锋高艳春, 产业集群的负效应及其规避途径, 《审计与经济研究》, 2007年第2期

科研奖励

- 1.孙国锋, 2008年, 江苏省哲学社会科学界学术大会优秀论文奖, 江苏省哲学社会科学规划办公室
- 2.孙国锋, 2008年, 江苏省生产力理论与实践优秀成果奖一等奖, 江苏省生产力学会

出版著作

1. 孙国锋主编, 大学生职业生涯规划与就业指导, 南京大学出版社, 2019年7月
2. 孙国锋著, 2004年, 中国居民消费行为演变及其影响因素研究, 中国财政经济出版社, 2004年5月

SUN Guofeng

Professor , Master advisor

School of Economics

Nanjing Audit University

CONTACT INFORMATION

Office: 202 College student activity center

Telephone: 86-025-58318188

Address: No. 86 West Yushan Road

Pukou District, Nanjing, 211815

Jiangsu Province, P.R. China

Email: sgfeng@nau.edu.cn

RESEARCH INTERESTS

Theory and policy of Industrial Economics

TEACHING COURSES

Microeconomics, Macroeconomics, Industrial Economics

EDUCATION

Sep.2000–June 2003 Ph.D. in Management, Agricultural economics and management, Nanjing Agricultural University, School of Economics and Trade

Sep.1995–June 1998 Master in Economics, Agricultural economics and management, Jilin Agricultural University, School of Economics and Trade

Sep.1988–July 1992 Bachelor in Economics, Agricultural economics and management, Jilin Agricultural University, School of Agricultural Economics

WORK EXPERIENCE

January 2018- Present Director of Student Affairs Committee

May 2015- January 2018 School of Economics and Trade, Nanjing Audit University, Secretary of Party General Branch

Mar.2014-Mar. 2015 Vice Director in Board of Educational Affairs, Nanjing Audit University

May 2013-Mar. 2014 Vice director in The Office of Academic Affairs and Vice director in Teacher Development and Teaching Evaluation Office

Aug.2011-May 2013 Vice director in The Office of Academic Affairs, Nanjing Audit University,

Oct. 2009-Nov. 2010 Vice director in Financial Bureau in Pukou District, Nanjing

Nov. 2009-Aug. 2011 Vice Dean in School of Economics, Nanjing Audit University,

Nov. 2008-Nov. 2009 Assistant to the Dean and Director in Department of Economics, School of Economics, Nanjing Audit University

July 2006-Nov. 2008 Vice Director in Department of Economics, School of Economics, Nanjing Audit University

Mar. 2005- July 2006 Lecturer in Department of Economics, School of Business, Nanjing Audit University

June 2003- Mar. 2005 Lecturer in Department of Management, Nanjing Audit University,

July.1998-Sep. 2000 Director in Teaching and Research Office and Lecturer in Management Department, Jilin Agricultural Science and Technology University

Jan. 1994-June.1998 Lecturer, Member in Department of Teaching Quality, The Office of Academic Affairs, Jilin Agricultural Science and Technology University

June. 1992-Dec.1993 Lecturer, Office Secretary in Department of Management, Jilin Agricultural Science and Technology University

PUBLICATIONS

Selected Paper

[1] Sun Guofeng, Tang Dandan, Integration of culture and technology, spatial association and upgrading of cultural industry structure, Journal of Nanjing Audit University, 2019(5)

[2]Sun Guofeng, Wang Yuan, Research on the impact of industrial agglomeration on the development of cultural industry, Journal of Guizhou Business University, 2019(4)

[3]Sun Guofeng, Tang Dandan, Research on the coupling and coordinated development of culture, science and technology, and financial industry, 2019(9)

[4] LV Chao, sun Guofeng, Study on spatial and temporal characteristics and driving mechanism of potato production regional distribution in China, agricultural resources and Regionalization in China, 2019(9)

[5] Sun Guofeng, Zhao Min, et al., Research on the spatial spillover effect of local government intervention on overcapacity, audit and economic research, 2018(6)

[6] Sun Guofeng, Zhao Min, Entry of foreign enterprises, government subsidies and overcapacity, Journal of Changchun University of technology, 2018(1)

[7] Sun Guofeng, Wang Yuan, the impact of ruble exchange rate changes on Russian inflation, Eurasian economy, 2018(2)

[8] Sun Guofeng, Zhao Min, Foreign investment, state-owned enterprise shareholding system reform and industrial enterprise overcapacity, China market, 2017(12)

[9] Sun Guofeng, Zhang Chan, Fiscal decentralization, local government competition and ecological efficiency: An Empirical Study Based on spatial SDM model, industrial economic review (Shandong University), 2017(6)

[10] LV chao, Sun Guofeng, Spatial and temporal characteristics and change trend of freshwater aquaculture production distribution in China, *Jiangsu Agricultural Sciences*, 2017(12)

[11] Sun Guofeng, Zhang Chan, Yao Dewen, 2016, Measurement and decomposition of innovation efficiency of large and medium-sized high-tech enterprises: An Empirical Analysis Based on DEA model, *audit and economic research*, 2016(3)

[12] Yao Dewen, sun Guofeng, The impact of industrial specialization on Urbanization -- Based on the panel data analysis of the Yangtze River Delta from 1986 to 2012, *Journal of Shanxi University of Finance and economics*, 2016(2)

[13] Sun Guofeng, Xu Chengan, Fan Shide, 2015, Research on innovation of modern academy education mode based on comparative perspective, *Journal of Nanjing Institute of audit*, 2015(1)

[14] Sun Guofeng, Research on real estate market disequilibrium based on short side rule, *economic trends*, 2010(5)

[15] Sun Guofeng, Wang Jiabin, Consumption, investment, net export and economic growth, 2008(5)

[16] Sun Guofeng, Gao Yanchun, Based on the consumption function of Chinese urban residents in different macro consumption environments, *economic trends*, 2006(9)

[17] Sun Guofeng, Wang Hongliang, Path and policy of financial support for new rural construction, *economic issues*, 2008(2)

[18]Sun Guofeng, Dialectical thinking on the effect of industrial clusters, China Liutong economy, 2008(6)

[19]Wang Hongliang, sun Guofeng, Empirical Analysis on the convergence of farmers' income -- Empirical Research Based on panel data, economic, 2007(8)

[20]Sun Guofeng, Gao Yanchun, The negative effects of industrial clusters and the ways to avoid them, auditing and economic research, 2007(2)

HONORS & AWARDS

2008 Excellent Paper Award in Jiangsu Provincial Academy of Philosophy and Social Sciences Academic Conference, Jiangsu Provincial Philosophy and Social Science Department

2008 First Prize in Achievement Award for Jiangsu Productivity Theory and Practice, Jiangsu Productivity Institute

PUBLISHED BOOK

1. Sun Guofeng, college students' career planning and employment guidance, Nanjing University Press, July 2019
2. Sun Guofeng, 2004, a study on the evolution of Chinese residents' consumption behavior and its influencing factors, China financial and economic press, May 2004

南京审计大学经济学院 江苏省南京市浦口区江浦街道雨山西路86号 邮编：211815 电话/传真：025-58318568 邮箱：ga-soe(at)nau.edu.cn

©Copyright 2014. All rights reserved.

访问量： 